

اعتماد إليغانسيا لإدارة المرافق التابعة لاستثمار القابضة لإدارة مرافق 14 مدرسة حديثة في قطر

الدوحة 14 أكتوبر 2025

تم اعتماد شركة إليغانسيا لإدارة المرافق، التابعة لمجموعة الخدمات في شركة استثمار القابضة ش.م.ع.ق.، للمشاركة بشكل فعال في برنامج تطوير المدارس في قطر، في إطار نموذج الشراكة بين القطاعين العام والخاص الذي تقوده هيئة الأشغال العامة (أشغال)، وذلك من خلال إدارة المرافق المتكاملة لـ 14 مدرسة حديثة مصممة لخدمة أكثر من 10,000 طالب في مختلف أنحاء قطر.

تم بناء هذه المدارس، التي تدخل حيز التشغيل في الفترة من 2025 إلى 2026، باستخدام أساليب بناء متطورة مثل الطباعة ثلاثية الأبعاد والبناء المعياري، بما يتماشى مع استراتيجية التنمية الوطنية الثالثة (2030-2024) ورؤية قطر الوطنية 2030.

معلقاً على الاعتماد، أكد عبدالمنعم السقا، الرئيس التنفيذي لإليغانسيا للخدمات إن الاعتماد يعكس الثقة المتنامية في إليغانسيا كمزود خدمات موثوق لمختلف القطاعات، وأضاف: "إليغانسيا لإدارة المرافق مستمرة في ترسيخ مكانتها كشريك موثوق من قبل مؤسسات الدولة والقطاع الخاص في قطاعات حيوية مثل التعليم. نحن ملتزمون بتقديم معايير عالمية المستوى في الصيانة والسلامة والاستدامة، بما يضمن توفير بيئة آمنة وحديثة وملهمة للطلاب. وتعزز هذا الخطوة استراتيجيتنا في قيادة تقديم الخدمات التخصصية لقطاعات الرعاية الصحية، التعليم، الطيران، الضيافة والأعمال وغيرها محلياً وإقليمياً".

يذكر أن إليغانسيا لإدارة المرافق تدير حالياً أكثر من 800,000 متر مربع من المرافق التعليمية، بين مدارس ومعاهد وهيئات داخل قطر. تزود الشركة تلك المرافق بخدمة إدارة المرافق شاملة، تجمع الخدمات التقنية مثل الصيانة والتشغيل وأنظمة التدفئة والتهوية والتكييف، والخدمات الخفيفة مثل التنظيف والأمن والضيافة ومكافحة الآفات والحشرات وإدارة النفايات، وصيانة الحدائق.

"تسعى استثمار القابضة تسعى من خلال مجموعاتها التابعة إلى تحقيق الريادة في كافة القطاعات والأسواق التي تعمل فيها. الشراكة مع القطاع العام تتسق مع رؤيتنا لإحداث أثر ملموس في المجتمعات التي نخدمها داخل قطر وخارجها. مشروعات حيوية ومستدامة مثل هذا المشروع تعزز تحقيق مجموعتنا وشركائنا للنمو وتصب في زيادة القيمة لمساهميننا." معلقاً خوان ليون، الرئيس التنفيذي لاستثمار القابضة.

إليغانسيا لإدارة المرافق هي جزء من مجموعة إليغانسيا للخدمات، وهي واحدة من أكبر شركات الخدمات في المنطقة، وتعمل في 9 دول من خلال أكثر من 15,000 موظف في مجالات إدارة المرافق المتكاملة، التموين الصناعي وحلول الطعام، وحلول القوى العاملة الشاملة وإدارتها، والنقل والخدمات اللوجستية، وخدمات التوريد والتجارة المتخصصة. وتقدم شركة إليغانسيا للخدمات حالياً خدمات إدارة المرافق في أكثر من 250

موقعاً حول العالم، وتقوم بإنتاج أكثر من 250,000 وجبة يومياً، كما تقدم خدمات التموين في 27 صالة
لكبار الشخصيات في مطارات المملكة العربية السعودية، واعتمدت مؤخراً لتقديم خدمات تموين الطائرات
وإدارة وحدة الإنتاج المركزية في مطار دمشق الدولي.

Elegancia Facilities Management, a subsidiary of Estithmar Holding, awarded the management of 14 new schools in Qatar

Doha, 14 October 2025

Elegancia Facilities Management, a subsidiary of Estithmar Holding Q.P.S.C., has been appointed to deliver comprehensive facilities management services for 14 newly constructed schools across Qatar, as part of the nation's School Development Program, implemented under the Public-Private Partnership (PPP) framework led by the Public Works Authority (Ashghal).

The state-of-the-art schools, scheduled to commence operations between 2025 and 2026, are designed to accommodate over 10,000 students nationwide. Constructed using cutting-edge technologies such as 3D printing and modular building techniques, these facilities align with the strategic objectives of Qatar's Third National Development Strategy (2024–2030) and Qatar National Vision 2030.

Abd Almunem Al Sakka, Group CEO of Elegancia Services, hailed the award as a testament to the company's growing reputation as a trusted service provider to both public and private sectors. "This project reinforces Elegancia Facilities Management's commitment to delivering world-class maintenance, safety, and sustainability standards," Al Sakka said. "We are dedicated to creating safe, modern, and inspiring environments for students while further cementing our role as a strategic partner in education and other key sectors, including healthcare, aviation, and hospitality."

Currently, Elegancia Facilities Management manages more than 800,000 square meters of educational infrastructure throughout Qatar, spanning schools, institutes, and government facilities. The company provides fully integrated facilities management solutions, covering a broad spectrum of hard services such as maintenance, operations, and HVAC systems and soft services including cleaning, security, hospitality, pest control, waste management, and landscaping.

Juan Leon, Holding CEO of Estithmar Holding, emphasized the broader significance of the partnership, "Collaborating with Qatar's public sector supports our long-term vision to deliver sustainable value and meaningful impact to communities both locally and internationally. Projects like this drive national development and bolster our strategic growth, ultimately contributing to increasing value for our stakeholders," he remarked.

Elegancia Facilities Management is part of Elegancia Services Group, one of the region's largest integrated service providers. With operations spanning 9 countries and a workforce exceeding 15,000 employees, the group's portfolio includes integrated facilities management, industrial catering solutions, manpower solutions, transport and logistics, and specialized supply and trading services.

Globally, Elegancia Services manages over 250 facilities, produces more than 250,000 meals daily, provides catering for 27 VIP airport lounges across Saudi Arabia, and recently expanded its footprint by securing inflight catering and central production unit management at Damascus International Airport.